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SKUPŠTINI  CRNE  GORE 
                                                                                              P O D G O R I C A 

 
      Na osnovu člana 69 stav 2 Poslovnika Skupštine Crne Gore, Odbor za ekonomiju, 
finansije i budžet, sa 19. sjednice održane 22. juna 2017. godine, podnosi  

 
I Z V J E Š T A J 

o razmatranju GODIŠNJEG IZVJEŠTAJA O RADU KOMISIJE ZA HARTIJE OD VRIJEDNOSTI 
I STANJU NA TRŽIŠTU HARTIJA OD VRIJEDNOSTI SA FINANSIJSKIM IZVJEŠTAJEM ZA 
2016. GODINU I IZVJEŠTAJEM O IZVRŠENOJ REVIZIJI FINANSIJSKIH ISKAZA KOMISIJE 
ZA 2016. GODINU 
 

U uvodnom obrazloženju, zamjenik predsjednika Komisije za hartije od vrjednosti 
(KHOV), ukazao je da, u izvještajnom periodu, statistički podaci Komisije daju ohrabrujuće 
podatke posebno u dijelu  kojim se mjeri osnovna uspješnost poslovanja tržišta kapitala, po 
kojem je, kako je naveo, došlo do povećanja prometa od 76%, u poređenju sa 2015. godinom, što 
je uslovljeno primarnom emisijom državnih obveznica koje su prethodne godine realizovane u 
iznosu od 80,4 miliona eura.  

Ukazao je da treba obratiti pažnju na segmente koji su vezani za tržište kapitala posebno 
ističući kastodi poslove koji se obavljaju preko banaka, pozicije netržišnih transakcija koje se 
odnose na kolateral i na transformacije oko investicionih fondova. Takođe, ukazao je da je u 
izradi novi Zakon o tržištu kapitala u kojem će se pored usaglašavanja sa direktivama Evropske 
Unije postići i visok stepen usaglašenosti sa IOSCO principima (principi Međunarodne 
organizacije komisije za hartije od vrijednosti). Ukazao je da je vidno unaprijeđen rad berze i 
depozitara, da su zaživjeli otvoreni fondovi. 

Takođe, na Odboru je ukazano na probleme koji se odnose na likvidnost zatvorenih 
investicionih fondova i poslovanje dobrovoljnih penzionih fondova, koji su uslovljeni sa 
državnom pomoći. 

Na Odboru je konstatovano da su prihodi Komisije u 2016. godini ostvareni u iznosu od 
815.543 eura, što je na nivou 94% planiranih, kao i da su rashodi ostvareni u iznosu od 784.366 
eura, što je na nivou od 98% planiranih. Takođe, konstatovano je da je ostvaren višak prihoda 
nad rashodima u iznosu od 3.127 eura. 
 

Tokom rasprave, na Odboru je ukazano  da je tržište stabilno i dobro kontrolisano, ali i 
da obim trgovine nije onakav kakav je, u prosjeku, u zemljama Evropske Unije, kao i 
postavljena pitanja koja su se odnosila na: izmjenu regulative u ovoj oblasti;  mjere podsticanja 
trgovine imajući u vidu značaj akcionarskog kapitala i njegovu najbržu alokacju preko berze. 
Takođe, bilo je mišljenja da pažiljvo treba sagledati model funkcionisanja dobrovoljnih 
penzionih fondova. 
 



Odbor je, sa sedam glasova ″za″ odlučio da predloži Skupštini da usvoji sljedeći 
 

ZAKLJUČAK 
Usvaja se Godišnji Izvještaj o radu Komisije za hartije od vrijednosti i stanju na tržištu hartija od 
vrijednosti sa Finansijskim izvještajem za 2016. godinu i Izvještajem o izvršenoj reviziji 
finansijskih iskaza Komisije za 2016. godinu. 
 
 

Za izvjestioca Odbora na sjednici Skupštine određen je poslanik Petar Smolović. 
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